
Měkké a tvrdé souhlásky 

- Po měkkých souhláskách píšeme v českých slovech vždy měkké i. 

 
Například: Žižka, šiška, štika, Řím, Jirka, cibule, ticho 
 

- Po tvrdých souhláskách píšeme v českých slovech vždy tvrdé y 

 
Například: chyba, hýbat, tykadlo, kyvadlo, ryba, chytrá, dýchat. 
 

Párové souhlásky 

Pomůžeme si jiným tvarem slova nebo slovem příbuzným. (např. dub -> bez 

dubu, věž -> věžička, lávka -> hodně lávek) 

B-P T-D Ť-Ď V-F S-Z Š-Ž H-CH 

Například: mrkev, lev, led, let, lež, klubko 

 

Velká písmena 

Velká písmena píšeme vždy na začátku vět a ve vlastních jménech označujících 

osoby, zvířata, místa (město, stát, ulice). 

 

Například: Michal, pes Azor, Praha, ulice Předškolní 

 

Bě/bje, vě/vje, pě 

Bě a vě píšeme, když jsou součástí kořenu. (běhat, věta) 

Když je b nebo v součástí předpony, píšeme bje/vje. (ob-jem, v-jet) 

Pě píšeme vždy takto. 


